
 
 

Skolebestyrelsen 2023/24 

 
Referat SB11 

 

Skolebestyrelsesmøde (11)  

Tirsdag d. 26. sept. 2023  
19.000 – 21.00  
 
 

Mødested:                   Havrehedskolen, afd. VEFLINGE personalerummet 

 
Mødedeltagere:  
Tina Kannegaard (Skolebestyrelsesformand), Pia Skov Hansen (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

Deltagere fra Hårslev skole: Mia Fruerhøj Jørgensen, Diana Pøhlsgaard, Mette Damgaard Hansen og Trine 
Harling. Medarbejderrepræsentant. 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Maja Sheng Kirk Uggerhøj (elevrådsformand, 9.am), Peter Thekilde  (elevråds-næstformand, 8.bm) 
 
Mødeleder: Stephanie Nør Nielsen 
 
Gæst:  
 
 

 

Møderække 2023-2024:  

Torsdag d. 17. aug., tirsdag d. 26. sept., tirsdag d. 31. okt., onsdag d. 6. dec., torsdag d. 11. jan., 
mandag d. 5. feb., onsdag d. 6. marts, onsdag d. 10. april, tirsdag d. 7. maj og mandag d. 17. juni.  
 

Punkt 64: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 
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Punkt 65: Orientering fra ledelsen                Kl. 19.05 

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen. 

Sagsfremstilling:  

Louise orienterede om hvor processen for sammenlægningen af Veflinge og Hårslev. Om 
kulturudfordringen- at ingenting er som det ”plejer”, at fællesskaberne skal finde sig selv, både på 
elev- og medarbejdersiden. Vi er i gang med medarbejderne om en kulturanalyse- der skal 
prioriteres og besluttes for det fremtiden.  

Orientering om Budget 2024 – 9,9 mill. af provenuet er gået tilbage til skole og dagtilbud, 6,6 mill 
går til skoleområdet. Hvis forslaget til tildelingsmodel vedtages – kommer ca. 1,77 mill til Havrehed-
skoledistrikt. På dialogmødet med politikere blev der drøftet hvad midlerne kunne gå til- der blev 
nævnt: Trivselsproblemer, ordblinde. Pia Skov Hansen spurgte ind til Bus-udfordringerne- denne 
blev anerkendt af udvalgsformanden- der indikerede, at man kigger på det pt.. 

 

Beslutning:  

Bilag: 

 

Punkt 66: Nyt fra elevrådet                                                                       Kl.  19.15          

Beslutningstema: Orientering fra og velkomst til de to nye elevrepræsentanter i skolebestyrelsen; 
Maja Sheng Kirk Uggerhøj (elevrådsformand, 9.am), Peter Thekilde (elevråds-næstformand, 8.bm) 

Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:     

Fra sidste elevrådsmøde: 

Valg af næstformand 

Der blev drøftet en undervisningsmiljøundersøgelse- hvordan denne skal iværksættes blev der talt 
om.  

Elevrådsdag d.11.10 – en hel onsdag med fokus på elevrådsarbejdet med bl.a. besøg fra ”Danske 
Skole-Elever DSE”- elevrådsmøde – teambuilding mm. 

Bilag: 
 

Punkt 67: Skoledistriktets navn         Kl.  19.25 

Kommenterede [ABH1]:  
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Beslutningstema: Børne- og Ungeudvalget har i forlængelse af strukturforandringen i Nordfyns 
kommune besluttet, at der skal være en proces omkring navngivning af de fire nye dagtilbuds- og 
skoledistrikter. 

I referatet fra Børne- og Ungeudvalgets septembermøde står der følgende: overgangsbestyrelserne 
i dagtilbud og skoler igangsætter en inddragende proces, hvor de sammen med MED-valg og 
elevråd kommer med forslag til navne for deres distrikt og afdelinger. 

Processen skal være afsluttet med udgangen af oktober måned, forslaget indsendes til skole- og 
dagtilbudschefen senest den 1. november 2023. 

Sagsfremstilling: Alle forældrerepræsentanter i overgangsbestyrelsen fra Hårslev er blevet hørt i 
fortrolige telefonsamtaler og derefter tilbudt et fælles online møde med Louise Theil. 
Medarbejderrepræsentanten er på lignende måde blevet hørt i en fortrolig samtale. På baggrund af 
samtalerne og samtaler med overgangsbestyrelsens formand og med-formand, er det besluttet, at 
der på dette skolebestyrelsesmøde vil være en runde men henblik på at afklare, om vi skal 
fastholde Havrehedskolen som overordnet distriktsnavn, eller vi skal arbejder mod et nyt navn.  

Hvis overgangsbestyrelsen vælger at pege på at fastholde Havrehedskolen, vil MED-udvalget og 
elevrådet herefter også blive hørt. Hvis overgangsbestyrelsen vælger at arbejde hen mod et nyt 
navn, skal en proces forberedes og besluttes.  

Beslutning:  

Louise Theil beskrev processen – og det planlagte forløb indtil dags dato. Bestyrelsen drøftede 
holdninger og synspunkter.  

Argumenter for at fastholde navnet: Havrehed: 

 Processen ift. sammenlægningen har været så fin, at jeg føler det som et vi (på Havrehed) 

allerede. 

 Det var det navn/brand vi fra Hårslev ønskede os ind i ved høringssvaret. Det var det Hårslev 
bevidst arbejdede henimod. 

 Navnet ”smager” af det sted begge skoler ligger- og den natur byerne er placeret i. 

Bilag:  Referat af Børne- og Ungeudvalgsmødet. Punktet vedr. navngivning af de nye distrikter er 
punkt 210.  

 

Punkt 68:  Skolebestyrelsesvalg        Kl.  19.45 

Beslutningstema: Jf. overgangs styrelsesvedtægten skal der afholdes valg til skolebestyrelsen med 
virkning fra 1. januar. Vi har endnu ikke en tidsplan fra forvaltningen, men for at være på forkant 
har vi brug for at nedsætte en valgbestyrelse. 

 I valgbestyrelsen skal der sidde skolens leder, skolebestyrelsens formand, en politiker udpeget af 
kommunalbestyrelsen og dertil en forældrerepræsentant fra skolebestyrelsen. 

processen%20omkring%20navngivning%20af%20de%20fire%20nye%20dagtilbuds-%20og%20skoledistrikter.
processen%20omkring%20navngivning%20af%20de%20fire%20nye%20dagtilbuds-%20og%20skoledistrikter.
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Sagsfremstilling: Vi skal vælge forældrerepræsentant til valgbestyrelsen.  
 
Beslutning:  

Louise Theil foreslår første valgbestyrelsesmøde 10.10 

Valgbestyrelsen 2023 består af: Tina Kannegaard (formand) og Louise Theil (Skoleleder), 
repræsentant fra kommunalbestyrelse (ikke udnævnt pt.) + Mette Fugl Nicolaisen, 
skolebestyrelsesrepræsentant for forældre.  

Bilag: Overgangs styrelsesvedtægt vedhæftet.  

 

Punkt 69: Opsamling på skolebestyrelsens deltagelse i forældremøder   Kl. 20.05 

Beslutningstema: Der har været en god runde til alle klasser med gennemgang af principperne. Det 
har været en stor indsats fra de repræsentanter, som har været rundt. Der er meget læring at høste 
fra oplevelserne med forældrene.  

Sagsfremstilling: Plenum opsamling: Hvad hørte vi? Hvad kan vi tage med videre? 

Beslutning:  

Uddrag: 

Medarbejderne roser bestyrelsesmedlemmernes deltagelse på forældremøder- det har været kort 
og præcis kommunikation.  

Fint at forældre så og hørte bestyrelsesmedlemmerne. Der er også kommentarer med tilbage fra 
forældre til bestyrelse.  

Eksempler fra skole-hjem-samarbejdet i skolehverdagen blev fortalt af bestyrelsesmedlemmer, der 
deltog på møderne.  

Forslag om, at bestyrelsen fremover på ex. 1. og 6. årgang viser ”flaget” for både forældre og 
medarbejdere. Ønske om billeder af bestyrelsesmedlemmer og personaler blev vendt.  

Måske er måden vi vælger kontaktforældre i 0.klasse afgørende for hvordan samarbejdet om 
eleverne bliver (bliver man ”kagebager eller hvordan får vi andre forældre-”typer” med?)  

Besøgene har fået skole-hjem-princippet ”ud over rampen” –også ift., at der nu er 
skolebestyrelsesvalg.  

Kontaktforældre-folderen skal ud at ”gå” –ud at leve. Hvad med begrænsningen af 
kommunikationen. Maria Ørskov Akselvoll er meget i medierne pt. – vi har måske ramt noget 
relevant her. 

Der var lidt spm. Ift. hvordan vi tæller de tre møder om året? 

Fra personalets side har der også været spørgsmål til principperne. 
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Hvis der er behov- skal principperne ikke være rigide – selvfølgelig skal der holdes forældremøde, 
hvis det er nødvendigt. 

Det kan være svært, når der er grupperinger i en klasse  

Forslag: Til at nyredigere og genudsende vores kontaktforældrebrochure til forældrene. 

 

Bilag:  

 

Punkt 70: Evt.                                                Kl. 20.55 

Beslutningstema: Her roder på V – flotte folier på Morud, på vej på Veftlinge – gamercomputerne i 
klubberne blev drøftet.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

Punkter til næste møde:  

Mødeleder 

 

Kontaktforældre-folder: 

Forslag: Til at nyredigere og genudsende vores kontaktforældrebrochure til forældrene. 

 

 

 

 

 


